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 PROTOKÓŁ nr XXX/2017 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 22 lutego 2017 r. w godzinach 10
00

 – 12
45 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Dorota Anna Jabłońska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Karol Korneluk  

9. Stanisław Kulikowski  

10. Kamil Lauryn 

11. Andrzej Łuczaj  

12. Wojciech Malesiński    

13. Józef Wiesław Murawko  

14. Wojciech Pająk 

15. Zdzisław Przełomiec  

16. Anna Ruszewska 

17. Irena Bożena Schabieńska 

18. Sławomir Jan Szeszko  

19. Piotr Wasiukow 

20. Bogdan Bezdziecki 

21. Grzegorz Gorlo 

   22.  Zdzisław Koncewicz  

   23.  Andrzej Turowski   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, sołtysi, 

prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji       

i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Ewę B. Sidorek    

i Łukasza Kurzynę - Zastępców Prezydenta Miasta,  Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. ( Spóźniony Wojciech Malesiński) 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji.  

Jednocześnie poinformował, że na wniosek Prezydenta Miasta, ujęty w planie pracy Rady 

Miejskiej do rozpatrzenia w lutym projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania    

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania , procedowany będzie w terminie późniejszym. 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXIX/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

25 stycznia  2017 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej           

w Suwałkach od dnia  25 stycznia 2017 roku.     

5. Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2016 r.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji IV Liceum Ogólnokształcącego im. 

Gen. bryg. pil. W. Urbanowicza w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 3       

w Suwałkach. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących                

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych    

w szkołach podstawowych, dla których  Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących                          

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych, dla których Miasto 

Suwałki jest organem prowadzącym. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie miasta Suwałki. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza         

i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzenia  ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów           

i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg 

gminnych. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Suwałki. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2017 rok.                            

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035.  

19. Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

20. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXIX/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

25 stycznia  2017 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXIX sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 

21 lutego 2017 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXIX/2017 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej        

w Suwałkach od dnia  25 stycznia 2017 roku  

Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. Zdzisław Przełomiec 

stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej 

w Suwałkach od dnia  25 stycznia 2017 roku  została przyjęta.  

 Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  
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Ad pkt. 5 

Informacja z realizacji programu pn.: „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2016 r.  

 

Z. Przełomiec poinformował, że informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii    

i Rozwoju Gospodarczego w dniu 16 lutego 2017 roku oraz Komisji Finansowo- Budżetowej 

w dniu 16 lutego 2017r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Informacja  stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Z. Przełomiec stwierdził, że informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji IV Liceum Ogólnokształcącego im. 

Gen. bryg. pil. W. Urbanowicza w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 3      

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 8  do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 9  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/358/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie likwidacji IV Liceum Ogólnokształcącego im. Gen. bryg. pil. W. Urbanowicza 

w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 3 w Suwałkach 

-stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

                                                                                                     

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących            

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których  Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 11  do protokołu. 
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Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 12  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/359/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla 

których  Miasto Suwałki jest organem prowadzącym 

-stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących                          

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych, dla których 

Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 14  do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 15  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 1 radny, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXX/360/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych szkół podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem 

prowadzącym 

-stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 17  do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski- przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 19  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/361/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie miasta 

Suwałki 

-stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 1 radny. 
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Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXX/362/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie nadania nazwy rondu 

  -stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, 

A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 26  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/363/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk 

ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą                  

w Suwałkach 

- stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 12 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Karol Korneluk 

1. Radny zapytał o plan rozwoju sieci gazowej oraz sieci ciepłowniczej PEC w Suwałkach.                 

W szczególności zapytał o plany podłączenia do sieci osiedla Klasztorna. 
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2. W związku ze zbliżającymi się rekolekcjami wielkanocnymi zapytał o organizację zajęć  

uczniów, szczególnie w szkołach podstawowych. Zapytał, czy być może w mieście 

obowiązywać będzie jednolity plan i kto powinien w tym okresie sprawować opiekę nad 

uczniami.  

3. W nawiązaniu do podjętych uchwał w sprawie wstąpienia Miasta do organizacji 

turystycznych zapytał w jakich innych organizacjach  Miasto Suwałki jest zrzeszone, jakie                    

z tego tytułu ponosi koszty, a jakie korzyści. 

 

Jacek Juszkiewicz 

1. Radny zwrócił uwagę na problem śmieci pozostawianych na bazarze przy ulicy 

Bakałarzewskiej. Wielokrotnie śmieci roznoszone są przez wiatr na pobliskie posesje oraz na 

cmentarz komunalny. Radny doszukuje się przyczyny w niedostatecznej ilości koszy na 

śmieci oraz proponuje kontrole Straży Miejskiej mające na celu egzekwowanie dbałości          

o czystość zobowiązanych do tego  bazarowych sprzedawców.   

2. Zapytał, czy można poprawić stan utwardzonego odcinka drogi dojazdowej do bazaru od 

ulicy Bakałarzewskiej, w kierunku ulicy Zastawie. 

3. Wyraził zainteresowanie wybudowaniem hali targowej na bazarze przy ulicy 

Bakałarzewskiej, umożliwiającej handel, szczególnie warzywami i owocami w okresie 

zimowym. Według radnego mogłoby się to przyczynić do rozwoju przedsiębiorczości, giełdy 

towarowo - warzywnej oraz w  pewien sposób wpłynęłoby na podniesienie jakości 

świadczonych usług. 

 

Bogdan Bezdziecki 

        Radny poddaje w wątpliwość potrzebę dalszego funkcjonowania Zespołu ds. 

nazewnictwa ulic, placów i rond w Suwałkach, ponieważ w ostatnim czasie Prezydent przyjął 

formę pytania o zdanie samych mieszkańców ulic, których nazwy planowane są do zmiany. 

Radny zapytał, czy w związku z nową zasadą nie należy pytać wszystkich mieszkańców o to, 

przy ulicy o  jakiej nazwie chcieliby mieszkać. 

 

Zbysław Grajek 

       Poprosił o informację na temat przyczyn, trybu i celu odwołania poprzedniego                   

i powołania nowego Prezesa Parku Naukowo - Technologicznego Polska - Wschód Sp. z o.o. 

 

Zdzisław Przełomiec 

        Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na problem zagrożenia bezpieczeństwa pasażerów 

w sytuacjach jakie mają miejsce w zatoczce przeznaczonej na miejsce zatrzymywania się 

autobusów przy ulicy Utrata vis a vis dworca autobusowego. Zdarza się często, że                  

w przypadku postoju dwóch autobusów rejsowych, autobusy komunikacji miejskiej nie mogą 

korzystać  z zatoki, co prowadzi do niebezpiecznego zatrzymania tych autobusów                   

w miejscach do tego nieprzystosowanych, poza zatoką. Obserwuje się, że pasażerowie nie 

zachowują ostrożności podczas postojów autobusów, korzystają z luków bagażowych 

usytuowanych od strony bardzo ruchliwej ul. Utrata. 

 Radny prosi o kontrole służb oraz wypracowanie planu postępowania w takich sytuacjach. 

Radny proponuje również analizę możliwości korzystania przez wszystkie rejsowe autobusy           

z dworca autobusowego. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia  ścieków przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  



9 

 

 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

-  załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 29  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 30  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 31  do protokołu. 

 

Otwarto dyskusję. 

Tadeusz Czerwiecki poddał w wątpliwość niską odczuwalność podwyżki przez mieszkańców 

Suwałk. Przytoczył, iż wzrost rocznych opłat z tego tytułu, na jedną, 4 osobową, rodzinę, 

wzrośnie o 43,68 zł. W Międzyzakładowej Spółdzielni Mieszkaniowej w Suwałkach obecnie 

opłata miesięczna za wodę  i odprowadzenie ścieków, na jedno mieszkanie, wynosi średnio 46 zł. 

Wynika z tego, że proponowany wzrost opłat znów spowoduje miesięczny wzrost opłat. W roku 

poprzednim była już podwyżka o 4,5% co spowodowało wzrost rocznych opłat o wysokość 

jednomiesięcznej opłaty. Radny przypomniał, że w 2015 r. inflacja wyniosła -0,9%, w 2016r. -

0,6%. Pomimo deflacji opłaty wzrastały. W temacie wód opadowych, radny zapowiedział 

złożenie wniosku.  Stwierdził, że będzie głosował przeciw przyjęciu uchwały. 

Prezydent  przypomniał, że podwyżka jest skutkiem wybudowania i eksploatacji suszarni 

osadów pościekowych. Działalność suszarni generuje koszty. Ponadto PWiK Sp. z o.o. prowadzi 

ciągłą rozbudowę sieci wodociągowej. Wprowadzanie nowoczesności do przedsiębiorstwa  

pociąga za sobą określone koszty. Ponadto wzrastają również wynagrodzenia pracowników. 

Prezydent dodał, że Suwałki mają i tak niską cenę za wodę  i odprowadzanie ścieków w stosunku 

do cen w innych miastach o podobnej wielkości w Polsce. 

Grzegorz Kochanowicz potwierdził słowa Prezydenta. Przypomniał, że PWiK wciąż inwestuje 

w uzbrojenie terenów miejskich przygotowując w ten sposób m.in. miejsca pod budownictwo 

mieszkaniowe. Dzięki temu rozwija się budownictwo oraz przemysł. Stwierdził, że inflacja nie 

ma w tym przypadku przełożenia i wpływu na wysokość stawek. Przypomniał, że radni 

poprzedniej i tej kadencji przyjęli plan rozwoju PWiK w Suwałkach, który jest systematycznie 

realizowany.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 13 radnych,   

 przeciw       – 5 radnych, 

  wstrzymało się      – 5 radnych. 
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Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXX/364/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

Spółka z o.o.  

- stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 34  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 35  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/365/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych            

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Suwałki, warunków             

i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków 

- stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii 

dróg gminnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 37 do protokołu. 
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Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 38  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie  nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/366/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych 

- stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Wojciech Malesiński- wiceprzewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 41  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/367/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Suwałki 

- stanowi załącznik nr 42 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2017 rok.                            

                     

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawkami - załącznik nr 43 do protokołu.  
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Wojciech Malesiński- wiceprzewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 44  do protokołu. 

 

Otwarto dyskusję. 

Karol Korneluk zapytał skąd wynika wzrost kwoty wydatków na realizacje zadań rewitalizacji 

zabytkowej elewacji ratusza oraz remont elewacji I Liceum Ogólnokształcącego.  

Prezydent odpowiedział, że wzrost wynika z obecnie posiadanych kosztorysów oraz wykonania 

podświetlenia  obu budynków. Ponadto w budynku I LO  wymieniana będzie stolarki okiennej. 

Dodatkowo zostanie przeprowadzony remont elewacji z zamontowaniem podświetlenia wraz        

z wymianą stolarki okiennej w budynku SOK-u przy ulicy Chłodnej / Noniewicza. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/368/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2017 rok  

- stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 46 do protokołu.  

 

Wojciech Malesiński- wiceprzewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 47  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXX/369/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 22 lutego 2017 r. 
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w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2017–2035 

- stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 19 

Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że zgodnie z art. 19 ust 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990r.              

o samorządzie gminnym – „ Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady        

w głosowaniu tajnym”.  

Przewodniczący zapytał czy będą zgłoszone kandydatury. 

Nie zgłoszono kandydatur. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że w wyniku braku kandydatur, realizacja punktu stała się 

bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 20 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz- Prezydent 

Miasta Suwałk ,  Ewa Beata Sidorek- Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk oraz  Dariusz 

Przybysz- Prezes PGK Sp. z o.o. w Suwałkach. 

 

Karolowi Kornelukowi 

1. Prezydent Czesław Renkiewicz poinformował radnego, że znane są już plany rozwoju 

sieci gazowniczej oraz sieci ciepłowniczej Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej. 

Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej skupi się głównie na budownictwie wielorodzinnym       

i przemysłowym, natomiast spółka gazownicza na osiedlach domów jednorodzinnych.  W 

chwili obecnej sieć gazownicza kończy się na wysokości ulicy Utrata. W planie jest jej 

przeprowadzenie do terenu oczyszczalni ścieków przy ulicy Sejneńskiej, podczas budowy 

nowej drogi od ulicy Utrata do ulicy Sejneńskiej. Pojawią się możliwości podłączenia do sieci 

gazowniczej osiedla Staniszewskiego. W związku ze spływającymi wnioskami na 

podłączenie do sieci gazowniczej z osiedla Klasztorna, spółka gazownicza  ma  plan przebicia 

się przez ulicę Utrata do tego osiedla. Zasugerowano też poprowadzenie sieci do os. Zastawie 

i os. za ogródkami działkowymi.  

Zainteresowanie przyłączeniem do sieci ciepłowniczej budownictwa jednorodzinnego jest 

niewielkie. Obecnie PEC posiada opcję przyłączenia do sieci, bez umowy 10 letniej, pod 

warunkiem poniesienia przez wnioskodawcę kosztów przyłącza. Niestety jest to duży koszt, 

stąd też zainteresowanie niewielkie. 

Wkrótce zostanie przygotowany materiał porównawczy kosztów przyłączenia sieci 

ciepłowniczej i gazowej, wraz z kosztami eksploatacji, w budynku jednorodzinnym, ok. 150 

metrowym. Będzie to miarodajna i opiniotwórcza informacja dla  potencjalnych 

zainteresowanych mieszkańców.  

2. Ewa Sidorek poinformowała radnego, że uczniowie na czas rekolekcji mają prawo do 

trzech dni wolnych od nauki. Za organizację religii na terenie szkoły odpowiada organizator 

rekolekcji - najczęściej jest to Parafia oraz dyrektor szkoły. Ustalane są warunki 

przeprowadzenia rekolekcji, a odpowiedzialni za  uczniów są nauczyciele religii. Często do 

opieki nad uczniami uczęszczającymi w rekolekcjach włączani są nauczyciele innych 
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przedmiotów, ale  z  zachowaniem prawa do osobistego światopoglądu. Rodzice również, na 

zasadzie dobrowolności, włączają się w opiekę nad dziećmi. Dzieci, które nie uczestniczą                                        

w rekolekcjach mają zapewnioną opiekę i zajęcia w szkole.  

3. Prezydent Czesław Renkiewicz poinformował, iż Miasto Suwałki należy do Podlaskiej 

Regionalnej Organizacji Turystycznej, Związku Miast Polskich, Euroregionu Niemen, 

Innovation Circle Network i innych.  

Szczegółowa odpowiedź na zadane pytanie zostanie przygotowana na piśmie.  

 

Jackowi Juszkiewiczowi  

1. Dariusz Przybysz stwierdził, że sytuacja związana z utrzymaniem porządku na  bazarze                      

i w okolicach, w ostatnim czasie uległa znaczącej poprawie. Na skutek wielu interwencji  

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, większość handlowców sprząta po zakończeniu 

pracy. Wkrótce zostanie wprowadzony nowy regulamin porządkowy i sytuacja powinna ulec 

znaczącej poprawie. Prezes poinformował, że ilość pojemników na odpady na bazarze jest 

wystarczająca.  

2. W kwestii remontu utwardzonego odcinka drogi łączącej ulicę Bakałarzewską z ulicą 

Zastawie, przebiegającej na tyłach bazaru, Prezydent Czesław Renkiewicz poinformował, iż 

Miasto wystąpiło z propozycją do firm, uposadowionych wzdłuż tego ciągu 

komunikacyjnego, aby wraz z PGK wyremontować tę drogę. Wiązało się to z partycypacją     

w kosztach właścicieli przyległych nieruchomości, ale  niestety nie doszło do porozumienia. 

Miasto Suwałki ponawia tę propozycję. 

3. Dariusz Przybysz stwierdził, że na podstawie rozmów z handlowcami, budowa hali 

warzywnej nie ma sensu ze względu na brak ich zainteresowania wynajmem powierzchni 

handlowej w takiej hali. Jest to spowodowane wyższymi, w stosunku do obecnych, kosztami 

wynajmu powierzchni handlowej.   

 

Bogdanowi Bezdzieckiemu 

W odpowiedzi  na tezę radnego o braku sensu funkcjonowania  Zespołu ds.  nazewnictwa 

ulic, placów i rond, Prezydent Czesław Renkiewicz stwierdził, że taki organ opiniotwórczy 

jest potrzebny, a nawet konieczny po wprowadzeniu ustawy dekomunizacyjnej. Wiele nazw 

ulic budzi kontrowersje i należy wykazać wiele rozwagi w podejściu do tego tematu. Zdaniem 

Prezydenta, dobrą praktyką jest pytanie mieszkańców o zdanie na temat terenu, na którym 

mieszkają. Prezydent poinformował, że nazwy ulic 1 Maja i Waryńskiego nie podlegają 

obowiązkowi dekomunizacji. Poinformował również, że spotkanie z mieszkańcami w sprawie 

nazwy ul. M. Buczka odbędzie się 7 marca o godz. 17 
00

 w SP nr 4. Zaprosił chętnych na to 

spotkanie. 

 

Zbysławowi Grajkowi 

Prezydent Czesław Renkiewicz poinformował, że Rafał Peszka, były prezes PNTPW         

Sp. z o.o. w Suwałkach od dłuższego czasu sygnalizował chęć odejścia ze stanowiska. Ta 

wiedza i czas pozwoliły na poszukiwanie następcy. Posiadając wiedzę na temat umiejętności                         

i doświadczenia Dariusza Bogdana, złożono mu propozycję objęcia stanowiska. Na 

spotkaniach z Radą Nadzorczą Parku,  Dariusz Bogdan przedstawił plan kierowania i rozwoju 

instytucji. Rada Nadzorcza po przyjęciu rekomendacji Prezydenta, powołała nowego Prezesa. 

 

Zdzisławowi Przełomcowi 

Prezydent Czesław Renkiewicz stwierdził, że powodem tego, że przewoźnicy nie korzystają 

z terenu dworca PKS jest prawdopodobnie  wysokość opłat za korzystanie z tego obiektu. 

Opłata za korzystanie  z dworca wynosi 20 złotych, zaś opłata za korzystanie z zatoki 

autobusowej wynosi 6 groszy. Zatrzymywanie pojazdów w zatoce odbywa się za zgodą 
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Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. Prezydent widzi ten problem i zapowiedział rozważenie 

w kierunku np. pogłębienia zatoki autobusowej, ustawienie barierki od strony jezdni lub 

nakazu korzystania przez rejsowe autobusy z parkingu przed dworcem. 

 

Ad pkt. 21 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Irena B. Schabieńska zaproponowała aby na obrady sesji zapraszać Komendanta Aresztu 

Śledczego w Suwałkach. Dodała również, że nie było zamiarem Klubu PIS negowanie 

zasadności działania Zespołu ds. nazewnictwa ulic, placów i rond w Suwałkach. Chciałaby 

jednak aby propozycje nazw wpływały bezpośrednio do Zespołu. 

 

Wojciech Pająk zaproponował aby Komisje Rady Miejskiej przeznaczały więcej czasu na 

swoje posiedzenia. Działania Komisji pod presją czasu nie są właściwe i nie pozwalają 

radnym na wyczerpanie tematu. 

Poprosił również aby przy okazji obchodów uroczystości miejskich zapraszać na nie 

członków Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Prezydent Czesław Renkiewicz przeprosił za brak zaproszeń dla radnych. Przypomniał, że 

wielokrotnie kierowano zaproszenia do członków Komisji, lecz niestety radni z nich nie 

korzystali. 

Prezydent poinformował, że w związku z rokiem prof. Andrzeja Strumiłły, na ścianach 

korytarzy ratusza eksponowane są prace artysty. 2 kwietnia nastąpi miejska inauguracja Roku 

prof. Andrzeja Strumiłły, która odbędzie się w budynku Suwalskiego Ośrodka Kultury oraz 

przyległym terenie. 

Prezydent zaprosił wszystkich na obchody Narodowego Dnia Pamięci „ Żołnierzy 

Wyklętych” 28 lutego i 1 marca 2017r. 

 

Ad pkt. 22  

Zamknięcie obrad. 

Kolejna sesja planowana jest na dzień 29 marca 2017r. o godz 10
00

 w sali nr 26 Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

Przewodniczący zamknął XXX sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.  

                                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                                         Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził:                                                                  
Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


